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MESTO Nové Mesto nad Váhom
Komisia pre ochranu životného

prostredia

Zápisnica č. 13/2024
zo zasadnutia komisie zo dňa 12.09.2024

Prítomní: podľa prezenčnej listiny

Program:
1. Otvorenie (Navrhovatel Ing. Daniel Kopunec )
2. Kontrola plnenia stanovísk komisie (Navrhovatel Ing. Zuzana Paučinová )
3. Rekonštrukcia / optimalizácia kontajnerových stojísk na sídlisku Javorinská - Športová

(Navrhovatel Ing. Zuzana Paučinová )
4. Žiadosti o dotácie podané na Envirofond - informácia. (Navrhovatel Ing. Zuzana Paučinová )
5. Informácia o žiadostiach a vydaných súhlasoch na výruby drevín podľa zákona č. 543/2002 Z.z.

o ochrane prírody a krajiny v znení neskorších predpisov za mesiac jún, júl a august 2024.
(Navrhovatel Ing. Zuzana Paučinová )

6. Rôzne
7. Záver (Navrhovatel Ing. Daniel Kopunec )

K bodu č. 1: (Predkladá: Ing. Daniel Kopunec)
Zasadnutie komisie otvoril predseda komisie Ing. Kopunec, ktorý privítal prítomných členov komisie,
primátora  mesta  Ing.  Mašlonku,  zástupcu  primátora  Mgr.  Neuschla,  poslankyňu  mestského
zastupiteľstva  PHDr.  Hejbalovú  a  zástupcov  mládežníckeho  parlamentu.  Ospravedlnil  neúčasť
neprítomných členov komisie. 
Predseda komisie dal hlasovať o programe rokovania. Program rokovania bol jednohlasne schválený.

K bodu č. 2: (Predkladá: Ing. Zuzana Paučinová)
Kontrolu plnenia stanovísk komisie uskutočnila tajomníčka komisie Ing. Paučinová, ktoré oboznámila
členov komisie s postupom mesta pri jednotlivých odporučeniach komisie resp. uviedla aktuálny stav
niektorých investičných akcií. 

- Zmeny a doplnky č. 14 Územného plánu sídelného útvaru Nové Mesto nad Váhom budú definitívne
schvaľované na zasadnutí MsZ dňa 17.09.2023.
- Bytový dom Pradiareň - na základe rokovaní s mestom investor upraví dokumentáciu. Kaviareň
nebude  súčasťou  objektu.  Statická  doprava  bude  riešená  v  prízemí  bytového  domu,  kde  bude
vytvorených 29 parkovacích miest. Vjazd bude aj z ulice Tajovského aj z ulice Klčové. Nebude záber
verejnej  zelene na vytvorenie parkovacích plôch,  čím bolo vyhovené pripomienke komisie OŽP.
Investor súhlasil s návrhom kompenzačných opatrení (napr. zelená strecha, zelená terasa, vertikálna
zeleň). Upravený projekt bude preložený na mesto a bude predložený do komisie. 
- Žiadosti o nenávratný finančný príspevok na úseku životného prostredia: „Nákup hnuteľných vecí
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za účelom zvýšenia triedeného odpadu v Novom Meste nad Váhom“ a  "Vodozádržné opatrenia na
adaptáciu na zmenu klímy v sídlach a krajine alebo ochranu pred povodňami" - obidve žiadosti sú v
procese hodnotenia a mesto čaká  na výsledok.
- Revitalizácia vnútrobloku kasární, Nové Mesto nad Váhom - návrh bol stiahnutý, po pripomienkach
z Komisie výstavby, investícií a rozvoja mesta.  
- Dvojposádková stanica ZZS - Trenčianska ulica - je uzatvorená nájomná zmluva s mestom na 10
rokov a investor pracuje na povolení stavby v zmysle stavebného zákona (územné rozhodnutie a
stavebné povolenie). 

K bodu č. 3: (Predkladá: Ing. Zuzana Paučinová)
Tajomníčka komisie Ing. Paučinová predstavila návrh Rekonštrukcie/ optimalizácie kontajnerových
stojísk  na  sídlisku  Športová  -  Javorinská.  V  rámci  optimalizácie  kontajnerových  stojísk  budú
vybudovaná 4 stojiská polopodzemných kontajnerov, ktorá nahradia 9 ks jestvujúcich nadzemných
stojísk zberných nádob. Stojiská budú pozostávať s nasledovných polopodzemných kontajnerov. 

1.      Kontajnerové stojisko
1 ks polopodzemný kontajner na komunálny odpad v objeme 3 m3

1 ks polopodzemný kontajner na papier v objeme 3 m3

1 ks polopodzemný kontajner na plasty v objeme 3m3

1 ks polopodzemný kontajner na sklo v objeme 3 m3.

  2.      Kontajnerové stojisko
3 ks polopodzemný kontajner na komunálny odpad v objeme 5 m3

2 ks polopodzemný kontajner na papier v objeme 5 m3

2 ks polopodzemný kontajner na plasty v objeme 5 m3

1 ks polopodzemný kontajner na sklo v objeme 3 m3

  3.      Kontajnerové stojisko
1 ks polopodzemný kontajner na komunálny odpad v objeme 5 m3

1 ks polopodzemný kontajner na papier v objeme 5 m3

1 ks polopodzemný kontajner na plasty v objeme 5 m3

1 ks polopodzemný kontajner na sklo v objeme 3 m3

  4.      Kontajnerové stojisko
3 ks polopodzemný kontajner na komunálny odpad v objeme 5 m3

2 ks polopodzemný kontajner na papier v objeme 5 m3

2 ks polopodzemný kontajner na plasty v objeme 5 m3

1 ks polopodzemný kontajner na sklo v objeme 3 m3

Stojiská budú vybudované na pozemkoch parc. reg. „C-KN“ č. 3659/1, 3660/3, 3663/18,, 3665/25 k.ú.
Nové Mesto nad Váhom, vlastník pozemkov: Mesto Nové Mesto nad Váhom. LV č. 3160. Mesto Nové
Mesto nad Váhom má vytýčené všetky inžinierske siete. 

Navrhnutie  stojísk  polopodzemných  kontajnerov  bolo  v  danom  sídlisku  veľmi  limitované
inžinierskymi sieťami a majetkovo-právnymi vzťahmi. V sídlisku je viacero pozemkov v súkromnom
vlastníctve, napriek tomu, že sa javia ako verejné priestranstvo. Na pozemkoch, ktoré nie sú vo
vlastníctve mesta, mesto nemôže realizovať stavbu polopodzemných kontajnerov. Zároveň musí byť
dodržaná donášková vzdialenosť od jednotlivých vchodov a minimálne štandardy zberu. 
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Stavba bola ohlásená a Obec Čachtice vydali Oznámenie k ohláseniu drobnej stavby podľa § 57 ods. 2
stavebného zákona. 

Následne prebehla diskusia.
RNDr.  Gregušová  vyjadrila  obavu,  že  kontajnerové  stanovisko  č.  2  je  blízko  okien  obytných
miestností. Medzi kontajnerovým stojiskom a bytovým domom je ešte chodník, plocha zelene so
stromami a vzdialenosť je viac ako 10 m, naviac ide o polopodzemné kontajnery, kde je eliminovaný
zápach a aj výskyt hlodavcov. Naviac polopodzemné kontajnery pôsobia estetickým dojmom. 

Stanovisko komisie. 
Komisia  prerokovala  projekt  „Rekonštrukcia  /  optimalizácia  kontajnerových  stojísk  na  sídlisku
Športová  -  Javorinská“  a  odporúča  realizáciu  stojísk  polopodzemných  kontajnerov  v  zmysle
predloženého  projektu (hlasovanie: za 5, proti 0, zdržal sa hlasovania 1). 

K bodu č. 4: (Predkladá: Ing. Zuzana Paučinová)
Tajomníčka komisie Ing. Paučinová podala informáciu, že Mesto Nové Mesto nad Váhom podalo 2
žiadosti o dotácie na Envirofond. Povinné spolufinancovanie je vo výške 1 %.

Išlo o nasledovné žiadosti:
Oblasť C:  Rozvoj odpadového a obehového hospodárstva
Podpora je zameraná na realizáciu oprávnených aktivít v rámci nasledovných činností:
Činnosť C1: Nákup traktora a príslušenstva k traktoru
Činnosť C2: Nákup veľkoobjemového kontajnera
Činnosť C3: Triedený zber komunálneho odpadu, vybudovanie zberných dvorov s priestorom pre
komunálne odpady vhodné na prípravu na opätovné použitie
Činnosť C4: Nákup malotraktora/bagra a príslušenstva

Mesto Nové Mesto nad Váhom sa zapojilo do činnosti C2, nákup veľkoobjemových kontajnerov pre
Technické služby mesta Nové Mesto nad Váhom. Max. výška dotácie je 20 000 €. V rámci projektu sa
plánuje obstarať:
-          3 ks vaňový kontajner 5,5 m3, zatvorený – plastová krytie – delené, použitie najmä na
drobný stavebný odpad,
-          4 ks vaňový kontajner 7 m3, asymetrický otvorený, použitie najmä na biologicky rozložiteľný
odpad,

Celkové oprávnené náklady : 17 512 €
Výška dotácie: 17 336,88 €
Povinné spolufinancovanie: 175,12 €

Oblasť  A:  Adaptácia na zmenu klímy v sídelnom prostredí
Cieľom aktivít je v čo najväčšej miere zmierniť negatívne dôsledky zmeny klímy, ktoré sa prejavujú
najmä vo forme extrémnych prejavov počasia a to: vĺn horúčav a prívalových zrážok. Podpora formou
dotácie je určená primárne pre zastavané časti katastrov obcí.
Činnosť A1: Vybrané adaptačné opatrenia v sídlach
Činnosť A2: Realizácia vegetačných striech
Činnosť A3: Výsadba zelene v sídlach  

Mesto  Nové Mesto  nad Váhom sa  zapojilo  do  činnosti  A3,  a  to  ošetrenie  stromov v  súlade s
arboristickými  štandardami  a  podpora  ich  mikroklimatických  funkcií,  revitalizácia  stromoradí.
Maximálna výška dotácie je 20 000 €. Predmetom projektu je odborné orezanie stromov na cintoríne
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v Novom Meste nad Váhom – hlavná lipová alej a pagaštanová alej, celkovo 52 ks stromov.  Pôjde o
plošné odborné ošetrenie stromov bezpečnostným, zdravotným a obvodovo redukčným rezom 15 %,
čím sa výrazne zvýši prevádzková bezpečnosť stromov a stabilita korún.

Celková výška nákladov na realizáciu projektu v oprávnenom období: 41 808 €
Výška dotácie: 20 000 €
Povinné spolufinancovanie: mesto dofinancuje ošetrenie stromov do celkovej výšky nákladov.

Zároveň tajomníčka komisie  informovala,  že  v  rámci  Oblasti  E –  Environmentálna výchova,
vzdelávanie a propagácia  sa  plánujú  zapojiť  Základné školy  a  aj  Materská škola  Poľovnícka.
Podpora je zameraná na vybudovanie učební, ktoré budú slúžiť na envirovzdelávanie a to exteriérové
i v interiérové učebne, zabezpečenie techniky a pomôcok na environmentálnu výchovu. Maximálna
výška dotácie je 100 000 €, v prípade doplnkových aktivít  (2 a 3) 25 000 €.
Činnosť  E1:  rekonštrukcia  a  budovanie  interiérových  a  exteriérových  priestorov  slúžiacich  pre
poskytovanie environmentálnej výchovy, vzdelávania a  osvety
Činnosť E2:   realizácia demonštračných aktivít v prírode
Činnosť E3: materiálno - technické vybavenie pre realizáciu zážitkových aktivít environmentálnej
výchovy

Stanovisko komisie: 
Komisia zobrala na vedomie informácie o preložení žiadostí o dotácie na Envirofond. 

K bodu č. 5: (Predkladá: Ing. Zuzana Paučinová)
Tajomníčka komisie Ing. Paučinová predložila členom komisie zoznam žiadostí na výrub a vydaných
rozhodnutí na výrub drevín za mesiace  jún, júl, august 2024. Zoznam žiadostí a vydaných rozhodnutí
je uvedený v prílohe, ktorá sa prikladá k zápisnici.

V  rámci  diskusie  k  tomuto  bodu,  predseda  komisie  Ing.  Kopunec  uviedol,  že  bolo  na  výrub
povolených pomerne dosť stromov a veľa stromov po meste je vyschnutých. Vyschnutie stromov
spôsobuje predovšetkým dlhotrvajúce sucho a klimatická zmena, ktorá sa veľmi výrazne prejavuje na
brezách. Tuje sú zase napadnuté škodcom, ktorý spôsobuje ich úplne vyschnutie. 
Ing. Kopunec uviedol, že je potrebné zverejniť informácie o tom, koľko stromov mesto vysádza. Ing.
Kraváriková uviedla, že v jesennom období sa plánuje vysadiť v meste cca 40 ks vzrastlých stromov
ako náhradná výsadba za výrub. 

Stanovisko komisie:
Komisia zobrala na vedomie informáciu o žiadostiach a vydaných rozhodnutiach na výrub drevín za
mesiac jún, júl,  august 2024. Zoznam žiadostí a vydaných rozhodnutí je uvedený v samostatnej
prílohe, ktorá je prílohou zápisnice. Komisia odporúča zverejňovať informácie aj o výsadbe stromov. 

K bodu č. 6:
Ing. František Mašlonka: 
V rámci bodu rôzne vystúpil primátor mesta Ing. František Mašlonka, ktorý bližšie informoval členov
komisie o dôvodoch zrušenia novomestského jarmoku. Jarmok bol veľmi dobre pripravený, bolo cca
370 stánkov, program bol dobre vyskladaný, avšak po dôkladnom zhodnotení predpovedí počasia a
možných rizík, po konzultácií s odborníkmi s SHMU, krízový štáb dospel k rozhodnutiu, že jarmok
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bude zrušený. Bezpečnosť občanov a návštevníkov je prvoradou prioritou. Zároveň primátor mesta
vyjadril poďakovanie všetkým, ktorí sa podieľali na príprave jarmoku. 

Taktiež informoval, že krízový štáb zasadal aj s dôvodu predpovede na nasledujúce dni, kedy je
predikovaná výnimočná meteorologická situácia, ktorá má byť spojená s mimoriadne intenzívnymi
zrážkami a silným vetrom. Zástupcovia mesta spolu s odborníkmi prediskutovali a naplánovali ďalší
postup.  Dopady poveternostných podmienok nie  je  možné presne predpokladať,  ale  mesto robí
všetky kroky, aby sa čo najlepšie pripravilo na rôzne scenáre, ktoré môžu nastať. V pohotovosti bude
Mestská polícia, ktorá bude situáciu monitorovať a Technické služby mesta, ktoré  v prípade potreby
zasiahnu. Mesto sa pripravuje najmä na dočasné dopravné obmedzenia, keďže by mohlo dôjsť k
lokálnym zatopeniam ulíc (najmä podchod a podjazd na Piešťanskej ulici).   Je pripravený plán a
protipovodňové zábrany, ak by hrozilo vybreženie Klanečnice (pripravené sú vrecia s pieskom).
Taktiež môže dôjsť k popadaniu stromov (v pohotovosti budú pilčíci, ktorí popadané stromy a konáre
budú odstraňovať). 

Ing.  Poriez  v  tejto  súvislosti  pozitívne hodnotil,  že  došlo  k  čisteniu  pouličných vpustí,  aby bol
zabezpečený odtok vody v uliciach. 

PHDr. Hejbalová: 
1. vyschnutie tují na cintoríne
- Ing. Kraváriková informovala,  že tuje sú napadnuté škodcom Krasoň, ktorý dokáže zahubiť aj
zdravé tuje. Výskyt tohto škodcu bol v minulosti veľmi vzácny, avšak klimatické podmienky a obchod
s okrasnými drevinami spôsobili jeho rozšírenie. Vývojový cyklus trvá 2 roky a účinnosť chemických
postrekov nie je zatiaľ preukázaná. V prvom kroku, TSM odstránia všetky uschnuté resp. značne
preschnuté tuje. Keďže sa predpokladá ďalšie pokračovanie uschýnania, v blízkej budúcnosti bude
pravdepodobne  potrebné  urobiť  kompletnú  obnovu  alejí  v  tejto  časti  cintorína.  V  novej   časti
cintorína, sa na aleje už používa tis a nie tuje, ktorý nie je napádaný, takže je predpoklad že tujové
aleje sa postupne nahradia práve tisom a dôjde k zjednoteniu celého priestoru.

2. vysadenie popínavých drevín pri pergole na Jánošíkovej ulici
-  bude  zrealizované  Technickými  službami  mesta  Nové  Mesto  nad  Váhom v  jesennom období.
Navrhuje sa vysadiť vistérie. 

3. Celkové orezanie stromov na sídlisku Javorinská, Športová 
- bude realizované Technickými službami mesta Nové Mesto nad Váhom v zimnom období. 

Ing. Kopunec: 
- požiadal o osadenie smetných košov v Parku pod kostolom. V celom parku sú len 3 koše. Mgr.
Neuschl uviedol, že je potrebné osadiť smetné koše aj na Tematínskej ulici - od ZŠ až po ulicu
Športovú nie je osadený žiadny smetný kôš. 

Ing. Mašlonka: 
- informoval, že bude spracovaný dopravný projekt, ktorý bude riešiť Ulicu Športovú (pri štadióne
AFC). V rámci projektu bude riešené dobudovanie chodníka pred štadiónom AFC, ktorý umožní
bezpečný pohyb chodcov pred štadiónom a vyznačenie parkovacích miest pred štadiónom. 
- taktiež bude osadená rampa pri vstupe na štadión, povolený bude vjazd len dopravnej obsluhe.
Uvedené bude možné až potom, čo záchranný vrtuľník bude pristávať v areáli bývalých kasární na
Bzinskej ulici, kde sa pripravuje priestor pre pristávanie záchranného vrtuľníka.  
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K bodu č. 7: (Predkladá: Ing. Daniel Kopunec)
Na záver rokovania predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a rokovanie ukončil.

Ing. Daniel Kopunec
predseda komisie

Ing. Zuzana Paučinová
tajomníčka komisie

Priloha:


